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Vraag: 
 

• Het is goed om te zien dat er duidelijke doelen worden opgenomen in de visie 
maar deze worden nog niet concreet. Kunt u aangeven waarom er gekozen is 
voor een meer/minder invulling in plaats van concrete aantallen? 

• Op p. 27 staat: “Het percentage huishoudens met een bijstandsuitkering blijft 
maximaal gelijk”. Naast dat deze zinssnede op twee manieren uit te leggen valt, 
bevreemd het ons dat dit een doel zou zijn. Waarom wordt er niet voor gekozen 
om dit aantal omlaag te brengen? Acht het college dit niet mogelijk?  

 
Antwoord: 
 
• Het beleidskader is erop gericht om de komende vier jaar, samen met inwoners en 

partners, verbeteringen te realiseren in de leefsituatie van inwoners van 
Valkenswaard. We vinden het goed en passend om wenselijke maatschappelijke 
effecten te benoemen bij onze doelen, omdat dit het niveau is waarop we graag een 
positieve ontwikkeling zien de komende vier jaar. Tegelijkertijd is de invloed van de 
gemeente op deze effecten indirect en vaak beperkt, zoals we ook toelichtten tijdens 
de beeldvormende bijeenkomst op 11 januari jl. Daarbij maakt ook de tijdshorizon 
van vier jaar het in onze optiek niet realistisch om een aanname te doen ten aanzien 
van wenselijke aantallen, gezien de vele variabelen die van invloed zijn op de 
effecten gedurende vier jaar. Het is daarnaast ook gebruikelijk in de systematiek van 
programmatisch werken om bij het opstellen van een programmaplan, zoals het 
beleidskader ook gezien kan worden, zogenoemde ER-doelen (meer/ minder) te 
bepalen ten aanzien van gewenste effecten. Vervolgens worden, zoals we hebben 
gedaan in hoofdstuk 5, inspanningen bepaald (input en output) die een verwachte 
positieve bijdrage hebben op het realiseren van deze effecten. Op deze inspanningen 
hebben we wel directe invloed. De werkelijke sturing vindt daarom plaats op deze 
inspanningen die een verwachte positieve invloed hebben op de effecten. Deze 
inspanningen worden in het huidige voorstel jaarlijks bepaald, besproken en 
geëvalueerd gekoppeld aan de gemeentelijke P&C cyclus, zoals ook toegelicht tijdens 
de beeldvormende bijeenkomst op 11 januari.  

• Onze gemeente doet het goed als het gaat om het percentage huishoudens met een 
bijstandsuitkering, zoals wij ook toegelicht hebben bij de start van de actualisatie 
(zie bijlage 3 bij het raadsvoorstel, d.d. 6 juli 2023). Het gebruik van 
bijstandsuitkeringen is (veel) lager dan gemiddeld in Nederlandse gemeenten en 
wordt in het beleidskader benoemd als een sterk punt van Valkenswaard (zie 
pagina’s 13 en 14 van het beleidskader). We hanteren in het beleidskader het 
uitgangspunt (zie ook pagina 24 van het beleidskader) dat we vooral een positieve 
ontwikkeling nastreven op onderwerpen waar we het minder goed doen dan het 
gemiddelde in Nederlandse gemeenten. Bij onderwerpen waar we het goed doen, 
willen we graag de positieve resultaten behouden. Dit uitgangspunt komt voort uit 
de constatering gedurende het traject (mede in het onderzoek van BMC) dat we te 
maken hebben met verschillende maatschappelijke opgaven die onze aandacht 



vragen en de noodzaak (en het advies van BMC) om hierin te prioriteren vanwege de 
druk op de arbeidsmarkt en capaciteit bij gemeente en partners. We zetten uiteraard 
onze aanpak en samenwerkingen op dit vlak voort komende periode, maar 
benoemen daarom geen extra ambitie op het vlak van het percentage 
bijstandsuitkeringen. 

 
 


